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de mult; v'am ·mai demonstrat apoi-şi acesta este lucrul care 
trebue să ne ·preocupe mai mult~ că, prin executarea propu
nerii ce a '. fă~ut D-l Lindley ·în urmă: şi s'a adinis · de Consiliul 
Comunal, în .speranţa · că se va ·complecta captarea de apă dela 
Bragadiru, ·nu se va face de cât a se nimici această captare. 

Mulţi ·· din d-v. ştiu că am consacrat cei rriai viguroşi . ani 
ai vieţei mele lucrărilor municipale ale Capitalei, împrejurare. 
care mă face că, chiar acum când sunt departe de acele lucrări, 
să am o neţărmurită dragoste pentru ele. 

Dacă credeţi că, din cauza acestui sentiment personal, ex
punerea mea a fost pasionată, vă rog ca d-v. să-i cerneţi c_on
cluziunile prin criteriul obiectivităţei. 

Judecaţi rece, dar nu fiţi indiferenţi ! · 
Nu uitaţi că Societatea Politecnică este instituţiune de uti

litate publică şi că ar fi să pierdem prestigiul acestei situaţiuni, 
dacă, pe de o parte, am primi batjocura ce ni-se aruncă, iar pe 
de alta, cu ştiinţă, am lăsa să se distrugă lucrările Capitalei, 
fără a ne face datoria de a deschide ochii celor în drept. 

Eu mi-am făcut această datorie către d-v.; la d-v. rămâne 
acum de a face pe aceia ce incumbă Societăţei Politecnice 1). 

Jurnalul 
Consiliului Tecnic Superior, relativ la proiectul pentru sporirea 

alimentărei cu apă a oraşului Bucureşti. 

Consiliul a examinat în şedinţele sale din 25 şi 26 Maiu 
1~06 proiectul pentru sporirea alimentărei cu _ apă a oraşului 
Bucureşti întocmit de D-l W. H Lindley şi trimis de Ministerul 
de Interne. 

1
) In Numărul viitor vom publica a doua conferinţă ţinută de D-l In

giner-Şef N. Cucu Stwrostesc·it, înaintea Societăţii Politecnice la 1 Iunie a. c., 
.ca continuare asupra cornplectă1·ei alimentării cu apă a Biwureştilor. 
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Prin proiect se prevede captarea apelor subterane din pro
filul Ulrni-Malu1rSpart din acelaşi strat subteran în care s'au 
făcut captările dela Bragadiru. ·Apele subterane ·captate, parte 
prin puţuri mici, parte prin puţuri izolate, vor fi aspirate; prin 
pompe centrifugale şi apoi trimise în o conductă de aducţiune 
de 9200 metri lungime până în apeducul existent dela Bâcu~ 

prin care apa să se scurgă în rezervorul dela Cotroceni. : 
. Asupra diferitelor dispoziţiuni ale· proiectului }'.lrivitoare 

la modul de captare, instalaţiuni de maşini şi pompe etc., cu 
alte cuvinte în ceiace priveşte dispoziţiunile referitoare la mo
dul de executare al lucrărilor prevăzute, · Consiliul · găseşte · că. 

proiectul este bine întocmit. 
Dealtmintrelea: lucrări de captare de asemenea natură au 

fost executate de Primăria Capitalei şi la Bragadiru şi au dat 
bune rezultate. 

Asupra alegerei, insă, a profilului pe care se propune a. 
face captarea, Consiliul face următoarele observaţiuni: 

I. Atât prin memoriul general pre:tentat la 1/14 Decemvrie 
1905, cât ş i prin raportul No 74700 din 3 Martie 1906 nu se· 
justifică în mod îndestulător pentru ce se părăseşte proiectul 
pentru est inderea alimentărei după profilul Slobozia. Elementele 
pe care se întemeiază comparaţiunea ce face autorul între pro
filele Slobozia ş i Ulmi sunt insuficiente pentru a conchide la. 
abandonarea profilului Bragadiru faţă cu următoarele conside
raţ.iuni: 

a) După studiile făcute de D-nii Thiern şi Radn-şi după. 

confirmările autorului,- în profilul Slobozia se va găsi cu sigu-· 
ranţă cubul de 15000- 20000 m. c. şi instalaţiunea mai este 
încă capabilă de extindere. 

b) Cheltuelile de instalaţiune pentru profilul Slobozia sunt
după proiectul Radu- numai de 850000 lei, pe când aducţiunea. 

aceluiaşi cub de apă-după proiectul şi devizul D-lui Lindley- ar 
costa 2120000 lei. 

c) Cheltuelile pentru exploatarea alimentărei dela Braga
diru-după cifrele oficiale ale Primăriei -----: pentru un ctib de 
30000 m. c. şi cu toate că maşinele funcţionează în sarcină re-
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dusă, din cauz.a necomplectărei proiectului, sunt inferioare celor 
evalu_ate de autor -pentru exploatarea alimentărei dela Ulmi. . 

d) Calitatea apei pare a fi aceiaşi (după D-l Lindley apa 
dela Ulmi ar ii ceva 1p.ai puţin dură, după Thiern acea apă . ar 
fi mai dur:ă). . 

II. Prin. faptul că nu se cunoaşte în mod exact direcţiunea 
curentului apelor subterane,- de oarece direcţiunea admisă de 
D-l Lindley când tratează despre influenţarea instalaţiunei dela 
Bragadiru nu este dov:edită,-:-este temere că lucrările de cap
tare dela Ulmi vor avea o influenţă defavorabilă asupra debi
tului alimentărei dela Bragadiru, că adică acele lucrări vor 
prinde o parte din apele astăzi captate prin lucrările dela Bra
gadiru, micşorând cu timpul debitul acestora din urmă. 

Faţă cu aceste consideraţiuni, Consiliul este de părere că 
ar . fi preferabil a se urma programul de lucrări aprobate mai 
înainte, privitor la captarea apelor dela Bragadiru, din care pro
gram, o parte s'a şi executat. 

Caiet de sarcini nu s'a prezentat; măsurătoarea şi devizul 
nu se verifică de Consiliu. 

(ss) A. Saligny, C. M. Mironescu, M. M. Râmnice(J,nu, I 
B. Cantacuzen, E .. Balaban. 

Secretarul Consiliului, Inginer Tancred Constantinescu. 

Curent continuu sau alternatif ?. 
Această întrebare se pune în ajunul ori cărei instalaţiuni 

de energie electrică în oraşele mai importante. Acum câţi-va ani 
când era vorba de a se· irţtroduce energia electrică pe liniile 
Metropolitanului din: Londra, o comisiune de tecniciani numită 
de consiliul municipal, a discutat această chestiune cu toată des
voltarea cuvenită şi, cu toate că _ casa Ganz propunea curentul 
alternativ trifazat cu dispoziţia ingenioasă a conexiunilor în 
.cascadă, care permite regularea iuţelei fără pierdere de energie, 
comisiunea a preferat curentul continuu. 

Dacă se poate ezita când e vorba de tracţiune pe o reţea 
mai întinsă, credem, că atunci când e vorba de luminatul unui 
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